

**ធម្មទេសនារបស់លោកអភិបាល អូលីវីយេ
អភិបូជាន្ត្រី នៅព្រះសហគមន៍សន្តិវារីក្សក្រិម
ចំការឡៀង ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០
ព្រះបន្ទូលជាប្រភពនៃជីវិត**

អត្ថបទទី១៖ យ៉ូហានទី១ ២,១២-១៧
បើគេជាគ្នាយើងមែន គេមុខជានៅជាមួយយើងរហូតមិនខាន។ ១យហា ២,១៩
ដំណឹងល្អ៖ យ៉ូហាន ១,១-១៨
ព្រះបន្ទូលជាប្រភពនៃជីវិត ហើយជីវិតនោះជាពន្លឺបំភ្លឺមនុស្សលោក។ យហា ១,៤

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

អាណេលូយ៉ាដែលយើងបានស្តាប់យប់នេះ បីដូចជាមានអត្ថន័យនិងបរិយាកាសផ្សេងពីយប់ដ៏សុខសាន្ត ដែលយើងបានប្រារព្ធបុណ្យព្រះយេស៊ូប្រសូតសប្តាហ៍មុន។ អាទិត្យមុនយើងកំពុងភ័យខ្លាចព្រឹត្តិការណ៍សហគមន៍២៨វិច្ឆិកា អំពីជំងឺកូវីដ-១៩ដែលបានឆ្លងចូលក្នុងសហគមន៍ដែលណែនាំឲ្យយើងកាត់បន្ថយយ៉ាងច្រើន កាត់បន្ថយការជួបជុំគ្នាអបអរសាទរុបុណ្យព្រះយេស៊ូប្រសូត។ ពីរថ្ងៃកន្លងមក រាជរដ្ឋាភិបាលបានប្រកាសបញ្ចប់ព្រឹត្តិការណ៍សហគមន៍២៨វិច្ឆិកាដោយបានអនុញ្ញាតឲ្យបើកសាលា បើកកន្លែងសិល្បៈ បើកកន្លែងហាត់កីឡាវិញ និងអនុញ្ញាតឲ្យមានការជួបជុំគ្នា ប៉ុន្តែដោយយកចិត្តទុកដាក់ថែរក្សាតាមការណែនាំរបស់ក្រសួងសុខាភិបាល។ យប់នេះយើងសប្បាយចិត្តដែរ យើងមានអារម្មណ៍ថាយើងធ្វរស្រាល យើងបានបញ្ចប់ឆ្នាំ២០២០ដោយមានកម្លាំងមួយ ដែលយល់ថាប្រហែលឆ្នាំ២០២១យើងអាចទទួលបានព្រះពរយ៉ាងច្រើនពីព្រះជាម្ចាស់ថែមទៀត។

នៅពេលយើងនឹកដល់ឆ្នាំ២០២០ យើងនឹកឃើញភ្លាមថាជាឆ្នាំកូវីដ-១៩ ទោះបីអ្នកដែលបានជាប់មធ្យមសិក្សាទុតិយភូមិ (បាក់ឌុប) គេបានហៅដាក់ឈ្មោះថាបាក់ឌុបកូវីដ-១៩ ដែលអស់មួយជីវិតយើងមិនអាចភ្លេចបានទេ។ ឆ្នាំ២០២០ ពិតមែនដូចជាបានប៉ះពាល់នៅក្នុងចិត្ត ក្នុងអារម្មណ៍ នៅក្នុងជីវិត នៅក្នុងសង្គម នៅក្នុងពិភពលោក នៅក្នុងសេដ្ឋកិច្ច នៅក្នុងគ្រប់ទំនាក់ទំនងដែលយើងមាន ដោយសារមេរោគកូវីដ-១៩ដែលកើតឡើងនៅខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩ នៅប្រទេសចិន។ យើងត្រូវតែអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ ដោយសារព្រះអង្គបានថែរក្សាការពារយើងនៅប្រទេសកម្ពុជា ព្រោះយើងមានអ្នកឆ្លងជំងឺកូវីដ-១៩នេះតិចណាស់។ នៅពេលយើងបានឃើញក្នុងពិភពលោកមានអ្នកស្លាប់រាប់លាននាក់ និងបានប៉ះពាល់ដល់មនុស្សរាប់លាននាក់ យើងត្រូវតែអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ដែលបានថែរក្សាប្រទេសយើង។ ប៉ុន្តែ សព្វថ្ងៃយើងមិនអាចរស់នៅជាសង្គម

មួយឯករាជ្យម្នាក់ឯង ដែលឥតមានទំនាក់ទំនងជាមួយសង្គមដទៃបានទេ យើងជាប្រទេសមួយ ដែលចូលនៅក្នុងសហគមន៍អាស៊ាន ដែលចូលនៅក្នុងទ្វីបអាស៊ី ដែលចូលនៅក្នុងពិភពលោក ទាំងមូល។ គ្រប់បញ្ហាដែលកើតឡើងនៅទ្វីបអឺរ៉ុប នៅទ្វីបអាមេរិក ឬនៅក្នុងប្រទេសជិតខាងយើង ក៏មានឥទ្ធិពលលើជីវិតរបស់យើងដែរ។ ទោះបីយើងមានអ្នកជំងឺតិចក៏ដោយ ទោះបីយើងគ្មានអ្នក ណាស្លាប់ក៏ដោយ ប៉ុន្តែយើងដឹងថាសេដ្ឋកិច្ចប្រទេសយើងធ្លាក់ភាគរយខ្លះ និងសេដ្ឋកិច្ចគ្រួសារ មួយចំនួនពិបាកមែនទែន។

ដូច្នោះ ឆ្នាំ២០២០ដូចជាបានណែនាំឲ្យយើងទុកអនុស្សាវរីយ៍មិនសូវល្អប៉ុន្មានទេ ប៉ុន្តែយើង ជាគ្រីស្តបរិស័ទយើងត្រូវការបើកភ្នែកមើលអំពីអ្វីដែលល្អ អំពីអ្វីដែលបានណែនាំឲ្យយើងឃើញ វត្តមានរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ កុំឲ្យយើងភ្លេច ទោះបីនៅក្នុងទុក្ខលំបាកក៏ដោយ ទោះបីនៅក្នុងអំណរ សប្បាយក៏ដោយ យើងដឹងថាវត្តមានរបស់ព្រះជាម្ចាស់គង់នៅជានិច្ច។ ដូច្នោះ ឥតមានទុក្ខលំបាក ណាមួយដែលយើងបានជួបនៅក្នុងជីវិតរបស់យើងផ្ទាល់ ក៏ដូចជានៅក្នុងសង្គមដែលដឹងថាព្រះ ជាម្ចាស់មិនគង់នៅនោះទេ។ ដូចយើងបានស្តាប់ថា “ព្រះបន្ទូលជាប្រភពនៃជីវិត ហើយជីវិតនោះ ជាពន្លឺបំភ្លឺមនុស្សលោក” ព្រះបន្ទូលនៅក្នុងជីវិតរបស់យើង។ ពីថ្ងៃដែលព្រះយេស៊ូប្រសូត មាន ន័យថាព្រះបន្ទូលបានចាប់កំណើតជាមនុស្ស ដើម្បីធ្វើដំណើរជាមួយយើង។ ព្រះបន្ទូលដែលជា ពន្លឺ ចាប់កំណើតនៅក្នុងជីវិតរបស់យើងដែលមានទុក្ខលំបាក ដែលមានអំណរសប្បាយ ដែល មានភាពងងឹតដើម្បីរកឃើញពន្លឺ។ ខ្ញុំគិតថាមួយឆ្នាំកន្លងមកដោយសារជំងឺកូវីដ-១៩ យើងបាន យកចិត្តទុកដាក់យ៉ាងច្រើន ប្រសិនបើយើងមើលការបន្តការសិក្សានៅក្នុងសាលាកាតូលិកទូទាំង ភូមិភាគភ្នំពេញ។ មើលរបៀបដែលយើងបានយកចិត្តទុកដាក់បន្តមានអធិដ្ឋាន មានអភិបូជាតាម រយៈការផ្សាយបន្តផ្ទាល់ (Live) ដែលការិយាល័យផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានកាតូលិកយើងបានយកចិត្ត ទុកដាក់មែនទែន ដើម្បីឲ្យគ្រីស្តបរិស័ទមានឱកាសស្តាប់ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ពីមួយថ្ងៃ ទៅមួយថ្ងៃ។ មើលរបៀបដែលការិយាល័យយុវជន បានបន្តសកម្មភាពនានាជាមួយយុវជន ជាមួយកាយវិទ្យា ពេលខ្ញុំឃើញព្រះសហគមន៍នីមួយៗនៅក្នុងភូមិភាគភ្នំពេញ ជិតមួយឆ្នាំកន្លងមក បានខិតខំរកមធ្យោបាយថ្មី របៀបថ្មី កែច្នៃប្រឌិតដើម្បីមានសកម្មភាព។ សកម្មភាពមេត្តាករុណា សកម្មភាពជាមួយកូនក្មេងនិងយុវជន សកម្មភាពអធិដ្ឋាន ដោយគោរពតាមការណែនាំរបស់រដ្ឋា ភិបាល។

ព្រះសហគមន៍របស់យើងបានបន្តមានជីវិត ពិតមែនព្រះបន្ទូលជាប្រភពនៃជីវិត និងព្រះ បន្ទូលដែលបានចាប់កំណើតជាមនុស្ស យើងដឹងថាមានវត្តមានរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដែលណែនាំ ឲ្យអាចបន្តជីវិត។ ជីវិតត្រូវតែបន្ត ដោយសារព្រះយេស៊ូប្រសូត ដោយសារទេវទូតបានប្រាប់

ព័ត៌មានដល់ព្រះនាងម៉ារីហើយព្រះនាងបានឯកភាពធ្វើជាមាតារបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ដូច្នោះ សេចក្តីសង្ឃឹមដែលយើងទទួលនៅក្នុងរាត្រីព្រះយេស៊ូប្រសូត បានណែនាំឲ្យយើងអាចមើលឃើញឆ្នាំ ២០២០សាជាថ្មី។ យើងអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់ ដែលបានគង់នៅជាមួយយើងដើម្បីឲ្យយើងបន្តប្រកាសដំណឹងល្អ បន្តរស់នៅជាគ្រីស្តបរិស័ទ បន្តរស់នៅជាជីវិតពលរដ្ឋធម្មតានៅក្នុងសង្គម បន្តតស៊ូនៅក្នុងជីវិត ទោះបីមានទុក្ខលំបាកក៏ដោយ យើងត្រូវតែអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់ឆ្នាំ ២០២០ដែរ។

ឆ្នាំ២០២១ អ្វីដែលនឹងកើតឡើងយើងមិនដឹងហើយយើងមិនហ៊ាននិយាយ ដោយសារកន្លងមកពេលក្រសួងអប់រំសម្រេចចិត្តបើកសាលាវិញ មួយសប្តាហ៍ក្រោយមកបិទវិញ...។ ដូច្នោះធ្វើគម្រោងការមិនស្រួលប៉ុន្មានទេ ក៏ប៉ុន្តែយើងអាចជូនពរគ្នាទៅវិញទៅមក ជាពិសេសខ្ញុំក្នុងនាមជាអភិបាលព្រះសហគមន៍កាតូលិកភូមិភាគភ្នំពេញ ខ្ញុំសូមឆ្លៀតឱកាសដើម្បីជូនពរដល់បងប្អូនទាំងអស់នៅក្នុងមណ្ឌលសកម្មភាពនីមួយៗ នៅតាមកន្លែងនីមួយៗដែលព្រះសហគមន៍យើងមានវត្តមានគឺ៖

ទីមួយ សូមឲ្យព្រះជាម្ចាស់គង់នៅ សម្រាប់យើងដែលចូលនៅក្នុងអភិបូជាយប់នេះជាអ្វីដែលយើងសង្ឃឹម ឲ្យឆ្នាំ២០២១យើងចម្រើនពរ។ ឲ្យពររីកចម្រើននៅក្នុងជីវិតរបស់យើង ឲ្យព្រះពរដែលយើងបានទទួលពីព្រះជាម្ចាស់រីកចម្រើន និងស្ថិតស្ថេរនៅក្នុងជីវិតរបស់យើង ឲ្យយើងមានសេចក្តីសុខនៅក្នុងដួងចិត្តរបស់យើង។ ឲ្យព្រះពររបស់ព្រះជាម្ចាស់ចម្រើនយ៉ាងខ្លាំងណាស់នៅក្នុងគ្រួសារនីមួយៗ នៅក្នុងព្រះសហគមន៍នីមួយៗ នៅក្នុងជីវិតរបស់យើងផ្ទាល់ និងនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាទាំងមូល។

ទីពីរ ព្រះបន្ទូលជាប្រភពនៃជីវិត ខ្ញុំសូមអញ្ជើញបងប្អូនយកចិត្តទុកដាក់ស្តាប់ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដើម្បីដឹកនាំជីវិតរបស់យើង។ នៅក្នុងរដូវរង់ចាំកន្លងមក ជារៀងរាល់អាទិត្យយើងបានស្តាប់ព្រះបន្ទូល យើងបានរិះគិតពិចារណា **តើព្រះបន្ទូលនេះបំភ្លឺជីវិតរបស់ខ្ញុំដូចម្តេច? តើព្រះបន្ទូលនេះណែនាំឲ្យខ្ញុំទៅមុខដូចម្តេច?** ប្រសិនបើព្រះនាងម៉ារីមិនបានទទួលព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ប្រសិនបើលោកយ៉ូសែបមិនបានទទួលព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ **តើព្រះយេស៊ូអាចចាប់កំណើតជាមនុស្សបានទេ?** ដូច្នោះសម្រាប់យើងក៏ដូចគ្នាដែរនៅក្នុងការពិបាក នៅក្នុងអំណរ នៅក្នុងជីវិតរបស់យើងពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃ ឲ្យយើងយកចិត្តទុកដាក់ស្តាប់ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដើម្បីដឹកនាំជីវិតយើង។

ទីបី ខ្ញុំបាននឹកឃើញថាក្នុងរដូវកូវីដ-១៩ ព្រះសហគមន៍របស់យើងបាត់បង់សំឡេងច្រើន យើងមានគ្នាតិចហើយឥតមានឱកាសជួបគ្នាច្រើនទៀត។ ប៉ុន្តែ អ្វីដែលសំខាន់ទោះបីយើងគ្នាតិច ក៏ដោយ ឲ្យយើងបង្ហាញអំពីអត្តសញ្ញាណរបស់យើងជាគ្រីស្តបរិស័ទ អំពីអត្តសញ្ញាណរបស់ យើងជាប្រជារាស្ត្ររបស់ព្រះជាម្ចាស់។ តាមរយៈការផ្សាយផ្ទាល់ យើងបានឃើញរបៀបដែល យើងបានរៀបចំ របៀបដែលយើងបញ្ចូលសិល្បៈ យើងបានបង្ហាញអំពីអត្តសញ្ញាណរបស់យើង ដែលជាកូនខ្មែរបានទទួលជីវិតពីព្រះជាម្ចាស់ ដែលកោតសរសើរព្រះជាម្ចាស់ ដែលថ្វាយបង្គំព្រះ ជាម្ចាស់។ ឲ្យយើងគិតម្តងទៀត ខ្ញុំជាគ្រីស្តបរិស័ទនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជាមួយរូប **តើខ្ញុំធ្វើដូចម្តេច ដើម្បីថែរក្សាអត្តសញ្ញាណរបស់ខ្ញុំជាប្រជារាស្ត្ររបស់ព្រះជាម្ចាស់?** ដោយនឹកឃើញធម៌វិន័យ ស្រឡាញ់គ្នាទៅវិញទៅមក ដោយនឹកឃើញយើងជាបងប្អូនគ្នាដោយសារយើងជាបុត្រធីតារបស់ ព្រះជាម្ចាស់ ដោយនឹកឃើញយើងមានព្រះយេស៊ូដែលជាព្រះពន្លឺ។ កុំឲ្យយើងបាត់បង់ជីវិតរបស់ យើងជាគ្រីស្តបរិស័ទ ដោយសារជំងឺកូវីដ-១៩ ខ្ញុំបានឃើញផ្ទាល់ភ្នែកក្នុងភូមិភាគភ្នំពេញមាន មនុស្សមួយចំនួនបានឆ្លៀតឱកាសដើម្បីទៅឆ្ងាយពីព្រះសហគមន៍ ដោយមិនបានមើលការផ្សាយ ផ្ទាល់តាមហ្វេសប៊ុក ឬយូធូប។ ខ្ញុំសង្ឃឹមថា ឆ្នាំ២០២១ជាពេលវេលាសម្រាប់យើងទាំងអស់គ្នា ភ្ញាក់ស្មារតី ខ្ញុំជាកូនខ្មែរដែលបានទទួលពិធីជ្រមុជទឹក ឲ្យអត្តសញ្ញាណរបស់ខ្ញុំចេញជាក់ស្តែង។

ទីបួន ខ្ញុំសូមជូនពរឲ្យយើងទាំងអស់គ្នាថែរក្សាជំនឿរបស់យើង នៅក្នុងគ្រប់កាលៈទេសៈ។ កាលៈទេសៈពិបាកក៏ដោយ កាលៈទេសៈស្រួលក៏ដោយ ឲ្យយើងថែរក្សាជំនឿរបស់យើង យ៉ាងរឹងមាំ ដើម្បីឲ្យយើងអាចទៅមុខនៅក្នុងគ្រប់ដំណាក់កាលនៃជីវិតរបស់យើង។

ទីប្រាំ ឲ្យយើងថែរក្សាសញ្ញាសម្គាល់នៃធម៌មេត្តាករុណានៅក្នុងជីវិតយើង យើងមានជំនឿ ហើយផ្លែនៃជំនឿគឺធម៌មេត្តាករុណា។ ប្រសិនបើ យើងរកមូលហេតុលះបង់ចោលសេចក្តី ស្រឡាញ់និងធម៌មេត្តាករុណារបស់ព្រះជាម្ចាស់ យើងលែងភ្ជាប់ជាមួយព្រះជាម្ចាស់។ ដូចយើង បានស្តាប់នៅក្នុងអត្ថបទគម្ពីរ **“អ្នកណាភ្ជាប់ជាមួយព្រះជាម្ចាស់ អ្នកនោះពោរពេញដោយសេចក្តី ស្រឡាញ់”**។ ឲ្យយើងយកចិត្តទុកដាក់ដើម្បីទៅជាសញ្ញានៃធម៌មេត្តាករុណាជានិច្ច រួមជាមួយព្រះ ជាម្ចាស់។ យើងមានគំរូដើម្បីទៅមុខ គឺសន្តយ៉ូសែប សម្តេចប៉ាបបានណែនាំឲ្យឆ្នាំនេះយើងមើល សន្តយ៉ូសែបដែលជាឪពុក សន្តយ៉ូសែបដែលជាប្តី សន្តយ៉ូសែបដែលធ្វើតាមព្រះហឫទ័យរបស់ ព្រះជាម្ចាស់ សន្តយ៉ូសែបដែលជាពលករបានយកចិត្តទុកដាក់លើការងារ សន្តយ៉ូសែបដែលជា មនុស្សមានគំនិតកែច្នៃប្រឌិតជានិច្ចដើម្បីថែរក្សាគ្រួសារឲ្យរស់នៅក្នុងសេចក្តីសុខ និងសន្តយ៉ូសែប ដែលលាក់ខ្លួនដើម្បីឲ្យយើងមើលឃើញព្រះយេស៊ូ។ ពេលយើងសំឡឹងមើលរោងព្រះយេស៊ូ ប្រសូតតាមកន្លែងនីមួយៗ ពិតមែនយើងមើលលោកយ៉ូសែប ពិតមែនយើងមើលព្រះនាងម៉ារី

ប៉ុន្តែលោកទាំងពីរកំពុងមើលព្រះយេស៊ូ។ របៀបដែលលោកយ៉ូសែបនិងព្រះនាងម៉ារីកំពុងសំឡឹងមើលព្រះយេស៊ូ ណែនាំឲ្យយើងសំឡឹងមើលព្រះយេស៊ូដែរ។

ខ្ញុំសូមទូលអង្វរព្រះជាម្ចាស់ សូមព្រះអង្គប្រទានសេចក្តីសុខសាន្ត ប្រទានសុខភាពល្អ ប្រទានសេចក្តីក្លាហាន ចិត្តតស៊ូ សម្រាប់ព្រះសហគមន៍របស់យើងទាំងអស់ ជាពិសេសសម្រាប់មណ្ឌលសកម្មភាពនីមួយៗដែលយើងមាននៅក្នុងភូមិភាគភ្នំពេញ។ មណ្ឌលសកម្មភាពភ្នំពេញថ្មី មណ្ឌលសកម្មភាពភ្នំពេញខាងជើង មណ្ឌលសកម្មភាពភ្នំពេញខាងត្បូង មណ្ឌលសកម្មភាពទន្លេមេគង្គ មណ្ឌលសកម្មភាពទន្លេបាសាក់ មណ្ឌលសកម្មភាពតាខ្មៅ មណ្ឌលសកម្មភាពតាកែវ មណ្ឌលសកម្មភាពកំពត-កែប មណ្ឌលសកម្មភាពកំពង់សោម ឲ្យយើងមានកម្លាំងកាយកម្លាំងចិត្តដើម្បីទៅមុខនៅក្នុងជីវិតរបស់យើងជាគ្រីស្ទបរិស័ទ។ ខ្ញុំសូមទូលអង្វរព្រះជាម្ចាស់ សម្រាប់លោកឪពុកទាំងអស់ សម្រាប់បព្វជិតបព្វជីតាទាំងអស់ ដើម្បីឲ្យយើងបន្តធ្វើដំណើរជាមួយគ្នាដោយយកចិត្តទុកដាក់ថែរក្សាព្រះសហគមន៍ដែលយើងបានទទួល។ ខ្ញុំសូមជូនពរនិងធ្វើការអធិដ្ឋានសួរសុខទុក្ខដល់ការិយាល័យនីមួយៗនៅក្នុងភូមិភាគភ្នំពេញ ការិយាល័យផ្សព្វផ្សាយ ព័ត៌មានកាតូលិក ការិយាល័យយុវជន ការិយាល័យការសិក្សាកាតូលិក ការិយាល័យសុខភាព ការិយាល័យអប់រំជំនឿនិងគម្ពីរ ការិយាល័យសហគ្រិនសង្គម ការិយាល័យសិល្បៈ ការិយាល័យរដ្ឋបាលលោកអភិបាល ការិយាល័យស្វាគមន៍ គណៈកម្មការពលករ...។ ពេលខ្ញុំឃើញរបៀបដែលយើងបានរស់នៅក្នុងកូរីដ-១៩នេះ ខ្ញុំគិតថាពេលវេលាដើម្បីឲ្យការិយាល័យទាំងអស់មានប្រជុំមួយយ៉ាងធំដើម្បីគិត **តើយើងអាចឆ្លើយតបសំណួរដែលយើងបានឃើញយ៉ាងជាក់ស្តែងនៅក្នុងរដូវកូរីដ-១៩ដូចម្តេច ដើម្បីឲ្យភូមិភាគភ្នំពេញរីកចម្រើនថែមទៀត?** ជាពិសេសផ្នែកការសិក្សាអប់រំ ផ្នែកសុខភាពសំខាន់ណាស់ ខ្ញុំសង្ឃឹមថាយើងអាចរីកចម្រើនថែមទៀត យ៉ាងតិចឲ្យយើងមានមណ្ឌលថែទាំសុខភាពកុំឲ្យយើងមានជំងឺពេលក្រោយ។

ខ្ញុំបានឃើញនៅក្នុងរដូវកូរីដ-១៩ មនុស្សតូចតាចពិបាកណាស់ ដូច្នេះខ្ញុំសូមជំរុញឲ្យព្រះសហគមន៍ភូមិភាគភ្នំពេញយកចិត្តទុកដាក់ថែមទៀត។ ជាពិសេសជាមួយជនមានពិការភាពដើម្បីឲ្យយើងមានសកម្មភាពថ្មីៗ ដោយយើងបានដឹងថាក្រុមសហជីវនព្រះយេស៊ូ (ជេស៊ូត) បានបិទមជ្ឈមណ្ឌលនៅបន្ទាយព្រាបបិទសកម្មភាពទាំងអស់។ ដូច្នេះ ខ្ញុំសង្ឃឹមថាព្រះសហគមន៍អាចបន្តដើម្បីឲ្យជនមានពិការភាពអាចមានជីវិតទៅទៀត និងចូលនៅក្នុងសង្គមដូចមនុស្សធម្មតា។ ការិយាល័យនីមួយៗ ដូចលោកយ៉ូហានបាទីស្ទ “លោកយ៉ូហានបាទីស្ទយាងមកដើម្បីទៅជាសាក្សីនៃពន្លឺ ដើម្បីធ្វើជាបន្ទាល់ផ្តល់សក្ខីភាពអំពីពន្លឺ”។ ខ្ញុំគិតថាមណ្ឌលសកម្មភាព និងការិយាល័យនីមួយៗនៅក្នុងភូមិភាគភ្នំពេញគឺ យើងជាពន្លឺប៉ុន្តែយើងមិនមែនជាព្រះយេស៊ូ។ ដូច្នេះ យើងផ្តល់

សក្ខីភាពអំពីពន្លឺដើម្បីណែនាំឲ្យមនុស្សទាំងអស់ តាមរយៈសកម្មភាពនៅក្នុងការិយាល័យ
នីមួយៗយើងអាចផ្តល់សក្ខីភាពរបស់ព្រះយេស៊ូដែលជាព្រះពន្លឺ។ រួមជាមួយអង្គការកាតូលិក រួម
ជាមួយគ្រីស្ទបរិស័ទដែលប្រកាសដំណឹងល្អ និងរួមជាមួយស្ថាប័ននានាដែលយើងមាននៅក្នុង
ភូមិភាគភ្នំពេញ ខ្ញុំសូមព្រះជាម្ចាស់ប្រទានព្រះពរដល់បងប្អូនទាំងអស់ ដើម្បីឲ្យយើងរួមគ្នាយក
ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះអង្គទៅជាត្រីវិស័យនៅក្នុងឆ្នាំ២០២១ ដើម្បីឲ្យយើងធ្វើដំណើររួមជាមួយគ្នា
ក្រោមពន្លឺរបស់ព្រះគ្រីស្ទពិតមែន។ សូមជូនពរឲ្យឆ្នាំ២០២១ទៅជាឆ្នាំដែលយើងពោរពេញដោយ
ព្រះពរ និងសេចក្តីសុខសាន្តដែលមកពីព្រះជាម្ចាស់។ អាម៉ែន។